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Inleiding 

Wij, Nikki, Assia, Esmée en Monique, zijn het afgelopen half jaar bezig geweest met het opzetten van 
het project om de verdraagzaamheid tussen jongeren en volwassenen te verbeteren. In de wijk wordt 
namelijk overlast ervaren door jongeren, bij de hangplekken.  
Voor een aantal jaar terug zijn de meeste bankjes uit de wijk weggehaald om de overlast te 
verminderen, maar dit heeft helaas niet geholpen. Desondanks zijn de bankjes niet teruggeplaatst en 
wordt er nog steeds overlast ervaren door de volwassenen in de wijk. Aan ons om dit verder te 
onderzoeken en een oplossing te bedenken!  
Wij hebben al het een en ander gedaan om een begin te maken voor dit project. Zo hebben wij onder 
andere contact gehad met de wijkagent en een enquête afgenomen bij de basisschool in de wijk. De 
resultaten hiervan zullen wij in dit document met jullie delen. Wij hopen dat jullie met onze 
informatie verder kunnen en het project kunnen doorzetten. Veel succes! 
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Contact wijkagent 

Tijdens ons deel van het project hebben wij geprobeerd contact te leggen met de wijkagent van de 
Heeswijkse Kampen, Bram Peters. Aangezien wij het project op de woensdag volgden, hebben wij 
geprobeerd om een fysieke afspraak op de woensdag te plannen. Maar Bram Peters is helaas beperkt 
beschikbaar en dus hebben wij hem niet kunnen ontmoeten. Wij hebben hem wel een aantal vragen 
mogen stellen via de mail, waar wij uitgebreid antwoord op hebben gekregen.  
Bram Peters heeft het volgende naar ons gecommuniceerd: 

Allereerst zou ik graag wat achtergrondinformatie willen geven wat onderstaande antwoorden 
wellicht zal verduidelijken. Tot een aantal jaren geleden had iedere gemeente een Jeugdagent. Zeg 
maar een wijkagent speciaal voor de jeugd. Deze kende de jeugd, was regelmatig te vinden op de 
scholen en was contactpersoon voor scholen en de jeugd. Tot groot ongenoegen van de wijkagenten 
zijn deze jeugdagenten verdwenen uit de basisteams en daarmee ook hun contacten met de jeugd. 
De jeugdtaken kwamen bij de wijkagent terecht en deze moest hij bij zijn bestaande werk uitvoeren. 
Echter is er voor de wijkagent ook veel veranderd. Deze werd voorheen voor 80% vrij gepland voor 
wijkzaken en draaide 20% noodhulp (kort gezegd de 112 meldingen en de prio 2 meldingen). In de 
huidige vorm draai ik als wijkagent 100% noodhulp en pak ik tussen de meldingen door wijkzaken op. 
Vandaar ook dat het niet gelukt is om een afspraak te plannen met jullie. En zoals dat met jullie niet 
gelukt is, lukt dat ook met mijn ketenpartners niet makkelijk. 

Wat heeft u gemerkt qua overlast van jongeren in de wijk? 

De overlast van jongeren in mijn wijk is er wel maar niet in zorgwekkende aantallen. Er zijn jaarlijks 
terugkomende overlast meldingen. Denk hierbij aan vuurwerkoverlast tegen het einde van het jaar, 
zwemmen en duiken in het water daar waar het niet is toegestaan (De Nielt) in de zomer en 
rondhangen bij scholen in vakanties. Verder heb ik in de wijk geen overlast gevende groep jongeren. 
De meldingen bestaan uit incidentele jeugdige welke zich in verschillende samenstellingen begeven. 

Wat voor een klachten komen er specifiek binnen over de overlast van jongeren? 

Meldingen die het gehele jaar bij ons binnen komen bestaan uit bovenstaande en vernieling, 
geluidsoverlast, vervuiling en hinderlijk ‘rondhangen’. 

Hoe uit de overlast van jongeren zich naar ouderen? 

Van de meldingen die bij ons binnenkomen ergeren ouderen zich vooral aan het achterlaten van 
afval/vervuilen van openbare plaatsen. Het rondhangen van jeugdigen kan ouderen een onveilig of 
intimiderend gevoel geven. Ouderen hebben al snel het idee dat er drugs worden gebruikt of 
verhandeld als jongeren zich bij elkaar begeven.  

De meeste ouderen durven de jeugdigen niet op dat gedrag aan te spreken. En mocht een van de 
ouderen dit durven, dan is de kans dat de jeugd daar respectloos op reageert. 

Wat zou volgens u een goede oplossing zijn? 

Zoals eerder genoemd heb ik in de wijk geen jeugdprobleem. Overlast 100% tegengaan is niet 
realistisch. Ik ben van mening dat de jeugd uit de anonimiteit halen en met hen in gesprek te blijven 
al een stok achter de deur voor hen is. Ook het verhaal van de ouderen/melders van de overlast 
aanhoren en daar tactisch op bijsturen kan helpen om de ‘overlast’ van elkaar te accepteren. 
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In welk gebied is het meeste sprake van overlast? 

Zoals wij dit noemen zijn de zogeheten HOTSPOTS in de wijk De Nielt, Het schoolplein van De Waai en 
het park achter De Waai (onder de Cuijkenaren bekend onder de naam ‘de oude vuilnisbelt’). 

Wij kunnen ons voorstellen dat u in contact bent geweest me de jongeren zodra er een melding werd 
gemaakt over overlast. Hoe gaat u daarmee om en heeft u ook ideeën van hen gekregen van wat zij 
graag zouden willen? 

Dit is een vraag waar ik als wijkagent misschien wel het meest van baal. Voorheen hadden wij dit 
contact wel met de jeugd. Nu hebben wij de capaciteit niet meer om in contact te blijven en hun 
verhaal aan te horen. Of het veel helpt weet ik niet, maar ik vraag de jeugd en de melders om 
gewoon een beetje lief voor elkaar te zijn en zich even in de ander te verplaatsen. 
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Basisschool de Waai 
Ik wil jullie graag op de hoogte brengen van de vooruitgang die we hebben geboekt tot nu toe in ons 
contact met basisschool De Waai. Wij hebben contact opgenomen met de school via de mail om ons 
doel te bereiken: behoeften van de kinderen voor in de wijk in kaart brengen. Het ging om de 
kinderen die in groep 7 en 8 zitten. Ons middel hiervoor was het afnemen van een enquête.  

Na het versturen van de e-mail hebben we een positieve respons ontvangen van basisschool De Waai, 
waardoor we groen licht kregen om ons project uit te voeren. We hebben vervolgens een enquête 
opgesteld en een brief voor de ouders (zodat de ouders wisten waar hun kinderen aan meedoen en 
wegens AVG wet). Na het opstellen is het verstuurd naar de directie met als doel voor eventuele 
feedback. Nadat de enquête af was, hebben we afgesproken met de basisschool dat zij de enquête 
afnemen en dat wij het persoonlijk komen ophalen.  

Eenmaal verzameld, hebben we de enquêtes zorgvuldig gefilterd om een beter beeld te krijgen. Dit 
proces was van belang om een duidelijk inzicht te verkrijgen in de behoeften en wensen van de 
kinderen. De eerste resultaten tonen aan dat we waardevolle informatie hebben verzameld, die als 
basis zal dienen voor verdere stappen in ons project.  

 

 

       Brief die naar de ouders is verstuurd 
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Enquête 
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Enquête in de wijk 

Naast dat wij een enquête bij de basisschool hebben afgenomen hebben wij ook een enquête 
geprobeerd af te nemen in de wijk. Dit hebben wij gedaan door flyers te printen en te verdelen in 
bepaalde gebieden van de wijk, zie afbeelding 1 en 2, de flyer zie je terug op afbeelding 3. Wij 
hebben in totaal 250 flyers uitgedeeld met een QR-code en link van de enquête er op, hier hebben 
wij uiteindelijk 40 reacties op gekregen. De resultaten die wij hebben ontvangen zetten wij met 
vragen onder elkaar in dit document.  

 

Afbeelding 1, Cuijkse Tuinen 

 

Afbeelding 2, Toon Snoeren Park 
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Afbeelding 3, Flyer voor de enquête 
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Vraag 1: Wat is uw geslacht? 

 Aantal van Wat is uw geslacht? 

Man 14 

Vrouw 26 

Eindtotaal 40 

 

Vraag 2: Wat is uw leeftijd? 

 Aantal van Wat is uw leeftijd? 

Jonger dan 30 jaar 1 

31 - 40 jaar 13 

41 - 50 jaar 15 

51 - 60 jaar 4 

61 - 70 jaar 4 

71 - 80 jaar 2 

81+ 1 

Eindtotaal 40 
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Vraag 3: Hoe beoordeelt u uw buurt in het algemeen?  
Geef een cijfer tussen de 1 en de 10. 1 is heel slecht en 10 is uitstekend.  

 Aantal van Hoe beoordeelt u uw wijk in het algemeen? 

5 1 

6 2 

7 10 

8 22 

9 4 

10 1 

Eindtotaal 40 

 

Vraag 4: Ervaart u overlast op de plek waar u woont? 

21 buurtbewoners geven aan overlast te ervaren, in de rest van de enquête met vragen over overlast 
zullen er dus ook minder antwoorden zijn. 

 Aantal van Ervaart u overlast op de plek waar u woont? 

Ja 21 

Nee 19 

Eindtotaal 40 
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Vraag 5: In welke mate ervaart u overlast door hangjongeren in uw straat? 

 

Aantal van In welke mate ervaart u overlast door hangjongeren in 
uw buurt? 

Dagelijks 2 

Wekelijks 7 

Maandelijks 2 

Soms 10 

Eindtotaal 21 

 

Vraag 6: Op welke plekken in de wijk ervaart u overlast?  
Bijvoorbeeld Cuijkse Tuinen, de berg (Toon Snoeren Park), lavendelplein, etc. 
Uit de enquête blijkt dat op de volgende plekken overlast wordt ervaren: 

• Cuijkse Tuinen 

• De berg/Toon Snoeren Park 

• Park de heerlijckheid/bomenpark 

• Op straat 
• Het zandpad in het verlengde van de Heeswijk 

• Bij de ingang van het kinderdagverblijf Pardoes 

• Bij de brug op eiland de Nielt en op het bijgevoegde water 

• Speeltuin sleedoorn 

• Skatepark 

• Rondom Lavendelplein 

• Het plein bij het Boothuys 

• Bij het trappetje binnenhaven van de Nielt 
• Poort Hof van Heden 

• Looppaden rondom huizenblok Potbeker 
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Vraag 7: Welke vorm van overlast ervaart u? 

Buurtbewoners mochten hier meerdere antwoorden aangeven, er zullen dus meer dan 21 
antwoorden zijn. 

 Aantal Welke vorm van overlast ervaart u? 

Agressie 1 

Criminaliteit 3 

Geluid 15 

Intimidatie 3 

Rommel 15 

Vernieling 8 

Andere 11 

Eindtotaal 56 

 

Onder het antwoord ‘andere’ kwamen de volgende antwoorden naar voren: 

• Veel en zwaar vuurwerk 

• Drugs (afval) 
• Junkfood afval 
• Sigaretten afval 
• GrafÏti op o.a. kunstwerken 

• Hard rijdende auto’s en het racen van scooters 

• Groepjes bij de bankjes op het plein 

• Hondenpoep  
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Vraag 8: In hoeverre voelt u zich veilig in uw buurt in relatie tot overlast door jongeren? 

 

Aantal van In hoeverre voelt u zich veilig in uw buurt in relatie tot 
overlast door jongeren? 

Ongemakkelijk 2 

Neutraal 8 

Veilig 9 

Zeer veilig 2 

Eindtotaal 21 

 

Vraag 9: Wat doet u wanneer u te maken krijgt met overlast? 

Er zijn bij deze vraag verschillende antwoorden binnen gekomen die wij kunnen ver-                            
delen in 4 verschillende groepen, namelijk: 

Aantal van Wat doet u wanneer u te maken 
krijgt met overlast? 

 

 

Niks   11 

Aanspreken   4 

Wijkagent benaderen   5 

Gemeente benaderen   1 

Eindtotaal   21 

 

Wat belangrijk is om te melden uit de reacties bij deze vraag, is dat veel mensen de jongeren niet 
durven aan te spreken. Ze zouden veel buurtbewoners een grote mond terugkrijgen en in sommige 
gevallen zelfs met een vuurwerkpijl beschoten worden. Vaak melden ze dit bij de wijkagent of 
gemeente, maar zij krijgen hier weinig respons van en dus zijn de meeste buurtbewoners er mee 
gestopt.  
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Vraag 10: Ziet u een verschil met overlast in de buurt in vergelijking met vóór de coronapandemie? 

 

Aantal van Ziet u een verschil met overlast in de buurt in 
vergelijking met vóór de coronapandemie? 

Ja 4 

Nee 17 

Eindtotaal 21 

 

Vraag 11: Ja, namelijk: 
Niet heel veel buurtbewoners zien een verschil in vergelijking met vóór de coronapandemie, maar 
wel een paar. Deze vier buurtbewoners geven aan dat zij vinden dat er juist meer overlast is en ook 
meer door vuurwerk. Daarnaast geven zij ook aan dat er bij de Nielt meer onbekenden verschijnen. 

Vraag 12: Welke leeftijdscategorie veroorzaakt volgens u de overlast? 

 

Aantal van Welke leeftijdscategorie veroorzaakt volgens u de 
overlast? 

10 - 12 jaar 1 

12 - 14 jaar 3 

14 - 16 jaar 7 

16 - 18 jaar 8 

Ouder dan 18 jaar 2 

Eindtotaal 21 
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Vraag 13: Wat zou u graag anders zien? 

De antwoorden liepen wat uit elkaar maar zijn in een aantal antwoorden op te sommen: 

• Minder vuurwerk overlast 
• Meer handhavers 

• Verbod van scooters op het plein bij de Lavendelkade 

• Hoger hek om de skatebaan met afsluitbare poort i.v.m. ballen die er overheen komen, met 
bepaalde tijd dat het open is.  

• Aandacht geven aan het feit dat er te hard wordt gereden in de wijk 

• Verlichting in het Toon Snoeren Park zodat het niet een donkere plek is 

• Meer handhavers in de avond i.p.v. overdag 

• Een hangplek en aandacht voor jongeren zodat ze zich gehoord voelen 

• Meer passende Halt straffen uitdelen 

Vraag 14: Heeft u suggesties over beleidsmaatregelen of programma’s die de overlast kunnen 
verminderen? 

Ook hier zijn verschillende antwoorden naar voren gekomen: 

• Meer surveillance op de plekken waar overlast wordt ervaren 

• Meer input vanuit de gemeente 

• Tijdslot invoeren bij verschillende hangplekken 

• Een jeugdhonk met jongerenwerker 

• Een campagne met ‘ruim je eigen troep op die je zelf maakt’ 

Vraag 15: Vindt u dat er genoeg voorzieningen zijn voor de jongeren in uw buurt? 

 

Aantal van Vindt u dat er genoeg voorzieningen zijn voor de jongeren in 
uw buurt? 

Ja 11 

Nee 29 

Eindtota
al 40 
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Vraag 16: Wat vindt u goed geregeld ten aanzien van jongeren en jongerenvoorzieningen? 

De verschillende antwoorden die binnen zijn gekomen, zijn: 

• Veel speeltuintjes voor kleine kinderen 

• “Niet veel”, “weinig”, “niks” 

• Hangplek bij de skatebaan 

• Het strand in de zomer 

• Viswater in de wijk 

• Moeilijk in te schatten voor buurtbewoners die er niet lang wonen of buurtbewoners die geen 
kinderen hebben in deze leeftijdscategorie 

• Genoeg openbare ruimte voor diverse activiteiten 

• Basketbalveld, voetbalveldjes en het skateplein 

Vraag 17: Wilt u nog iets anders kwijt over uw wijk? 

De verschillende antwoorden uit deze vraag worden elk hier neergezet en niet samengevat. Het is 
namelijk belangrijk om de mening van de buurtbewoners te horen over de overlast en de wijk zelf! 
Daarnaast zijn er ook een aantal buurtbewoners die hier geen antwoord hebben ingevuld. Vandaar 
dat het minder dan veertig antwoorden zijn. 

• “Lijkt me best saai voor pubers.” 

• “Ik denk dat we in een pretÝge wijk wonen. Soms staat er wel eens wat van overlast in de 
buurtapp, maar toch niet heel regelmatig. Ik zou mensen willen stimuleren om jongeren 
'gewoon' als buurtgenoten te zien en te benaderen. Als je ergens last van hebt, dan heb je het er 
met elkaar over. Natuurlijk werkt dat niet in alle situaties, maar als dit je instelling is, verwacht ik 
dat je 95% van de problemen voorkomt of anders makkelijk oplost.” 

• “Nieuwbouw mogen wel meer voetbalveldjes in vorm van Cruijf veldjes (kinderen moeten 
sporten)” 

• “De heggerank snelheid uit het verkeer halen.” 

• “Verkeersveiligheid is nog steeds beroerd.” 

• “Mooie fijne woonwijk.” 

• “Hondenpoep opruimen door baasjes.” 

• “Op het lavendelplein zouden wel wat bomen mogen komen, nu is het een kale vlakte” 

• “Voor de oudere jeugd is er nergens een ofÏciële hangplek waar ze terecht kunnen en daarom 
zoeken ze hun plek in de wijk. Het zou kunnen dat mensen hierdoor overlast ervaren. Dit is een 
verbeterpunt.” 

• “Elke wat droge periode staan de grasperken er belabberd bij omdat de grond vol met steenpuin 
is achtergelaten. Met de bouw is dit aangegeven door meerdere bewoners maar de gemeente 
heeft er gewoon gras ingezaaid met het gevolg dat de groenstroken bruin worden, de bonen 
doodgaan en onkruid beter groeit dan de beplanting. Vooral op de Plataan is dat goed te zien. 
Zonde van de belastingcenten.” 

• “Er is veel geïnvesteerd in speeltuinen, daar zijn we heel blij mee. Het is nu tijd dat er voor 
jongeren iets komt. Voor de goede orde mijn dochter speelt in de speeltuin soms zitten daar 
jongeren op de schommel of op bankjes, geef hun een of meerdere plekken en de overlast 
verdwijnt.” 
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• “Voetbalkooi in Cuijkse tuinen park misschien idee of nog een skateplein?” 

• “Meer handhaving op parkeren bij scholen.” 

• “Er zijn soms groepen die rondhangen in het park/speeltuin bij de Cuijkse Tuinen. Overlast valt 
best mee.” 

• “Meer animo om de mooie infrastructuur te behouden of te verbeteren.” 

• “Te weinig/geen voorzieningen.” 

• “Jammer dat de bankjes weggehaald zijn naast het wijkpark. Had ze nodig om uit te rusten.” 

• “De jongeren zijn in mijn ogen niet het probleem. Daar is prima een gesprek mee te voeren als er 
iets is. Wij ervaren problemen met "bewoners" die niet staan ingeschreven en ons het leven 
zodanig zuur maken dat we voor onze veiligheid moeten gaan verhuizen. Politie en instanties als 
Sociom geven niet thuis en zo kan ik nog wel even doorgaan. Het zijn de jongeren die ons 
steunen waar het kan.” 
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Wat nog te doen? 

Ondanks dat we al met verschillende mensen in contact zijn gekomen, stond er nog veel meer op ons 
lijstje om mee in contact te komen. In Teams hebben we alles wat we tot nu toe hebben onderzocht 
samengevat. Onder het kopje 'Aantekeningen bijeenkomst' kun je lezen wat er tijdens het eerste 
gesprek is besproken met de voorzitter van de wijkraad. Zo krijgen jullie een beter beeld van het 
probleem. Het advies van de voorzitter was om met onderstaande mensen contact op te nemen. Hier 
is een overzicht van met welke mensen we al contact hebben gehad en met welke nog niet, zodat 
jullie hier verder mee aan de slag kunnen.  

• Directeur basisschool 
Naam: Wim Spijkerboer 
Gegevens:directie.waai@optimusonderwijs.nl  
Contact: Ja, dit contact is er geweest. We hebben samengewerkt om enquêtes op te stellen 
voor de kinderen op de basisschool.  
 

• Wijkagent  
Naam: Bram Peeters 
Gegevens: bram.peters@politie.nl 
Contact: Ja, zie bovenstaande kopje “Contact wijkagent” 
 

• Merletcollege  
Naam: / 
Gegevens: info@merletcollege.nl   
Contact: Ja, maar ze waren niet bereid om mee te helpen met de enquêtes, wellicht zijn ze 
wel bereid om aan andere zaken mee te helpen.  
 
Nog geen contact mee opgenomen:  

• Sociom jongerenwerk INFO@SOCIOM.NL  

• Afdeling veiligheid gemeente gemeente@landvancuijk.nl  

• Sociaal Domein bij de gemeente   

• Gesprek organiseren, wethouder Willy Hendriks, Joost Hendriks, David Solez  

• Gebiedsmakelaar Heeswijkse kampen: Hilly van Nispen  

• De drie straatcoaches in de Valuwe   
  

 

  

mailto:directie.waai@optimusonderwijs.nl
mailto:bram.peters@politie.nl
mailto:info@merletcollege.nl
mailto:INFO@SOCIOM.NL
mailto:gemeente@landvancuijk.nl
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Conclusie 

Ons doel was om tot een oplossing te komen om de verdraagzaamheid tussen jongeren en 
volwassenen te verbeteren. Zoals jullie in dit document kunnen zien zijn wij veel bezig geweest met 
het onderzoeken van het probleem; de overlast die wordt ervaren door de volwassenen, maar ook 
onderzoeken met wat de jongeren zelf zouden willen. Dit is de eerste stap richting een oplossing.  

Hieruit concluderend is dat we nog geen oplossing hebben gevonden voor het probleem. We hebben 
veel informatie verzameld maar hebben hier (nog) geen echte oplossing uit kunnen halen.  
Aan jullie de taak om hier mee verder te gaan en hopelijk tot een oplossing te komen voor de 
Heeswijkse Kampen. Veel succes! 

 

 

 

 

 


